
Inspraak 28 november 2017 
commissie Ruimte, inzake onteigenen 
Gemeente Krimpenerwaard 
 
door Marianne Jansen, mede namens echtgenoot Harmen Jansen 
grondeigenaren aan de Oudelandseweg, achter het Loetbos 
te Ouderkerk aan den IJssel 
 
 
 
Geachte commissieleden, 
 
Vanavond wordt een raadsvoorstel m.b.t. het onteigenen van gronden ten bate van nieuwe natuur 
behandeld.  
 
De provincie wil gronden verwerven om nieuwe natuur aan te leggen, maar van een eerlijke 
onderhandeling is geen sprake. De onderhandelingen verlopen stroef.  
 
Ik noem het voorbeeld van onszelf. Jaren geleden hadden wij regelmatig contact met de provincie 
over de verwerving van onze gronden. Zodra we kennis hadden gemaakt met de één, had hij bij een 
volgend gesprek zijn dossier alweer overgedragen aan een ander. Elk jaar zagen wij een andere 
onderhandelaar, die zich moest inwerken op de dossiers. Blijkbaar is het niet zo’n leuk baantje, grond 
verwerven van boeren. Afgelopen zomer hebben wij zelf bij de provincie aangeklopt om de 
onderhandelingen te hervatten. Er vond weer een eerste kennismakingsgesprek plaats. U raadt het 
misschien al. Een vervolg op dat gesprek heeft nog steeds niet plaats gevonden, terwijl wij duidelijk 
aangeven in onderhandeling te willen gaan.  
 
Maar als het daadwerkelijk bij iemand tot een bod komt van de zijde van de provincie en men is het 
er niet mee eens of als men iets meer onderhandelingsruimte wil, wordt er gedreigd met 
onteigenen. En onze eigen raad dreigt hier nu in mee te gaan.  
 
We voelen ons ernstig verraden door onze eigen gemeenteraad als zij gaat instemmen met 
onteigening. Sommige gronden zijn al generatieslang in bezit. Men hecht er emotionele waarde aan; 
niet in geld uit te drukken. Soms gaat het om bedrijfsmatig gebruik, waar een eerlijke vergoeding 
tegenover moet komen te staan. Maar ook voor gronden in privé gebruik moet een eerlijke 
onderhandeling mogelijk zijn.  
 
Ons advies is: ga er niet in mee. Onteigening van gronden voor nieuwe natuur is nog nergens in 
Nederland toegepast. Het is waarschijnlijk niet eens wettelijk gegrond.  
 
Nu ik hier sta, bedenk ik mij opeens, dat ik toch eens zal nagaan wat de SGP landelijk vindt van 
onteigenen van gronden voor natuur.  
 
Tot slot wil ik benadrukken, dat boeren en grondeigenaren niet lastig zijn. De situatie is lastig. En de 
politiek heeft hen in die positie gedrukt. 
 
Dankuwel.  
 
 


